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PROTOKÓŁ NR LXIX/69/2023 
sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 20 czerwca 2023 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 
 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 

Obecnych 20 radnych. 

 

Proponowany porządek obrad. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXVIII/68/2023. 
4. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy: 
a) przedstawienie raportu o stanie gminy,   

b) debata nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Mikołowa wotum zaufania. 

5. Wykonanie budżetu za 2022 rok: 
a) przedstawienie: 

1) sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu miasta Mikołowa za 2022 rok, 

2) rocznego sprawozdania finansowego Gminy Mikołów i rocznych sprawozdań finansowych 

samorządowych instytucji kultury za 2022 rok, 

3) informacji o stanie mienia Gminy Mikołów, 

4) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2022 rok, 

5) opinii komisji stałych, 

6) wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej; 

b) podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 

Mikołowa za 2022 rok, 
2) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Mikołowa z tytułu wykonania budżetu miasta Mikołowa 

za 2022 rok. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie na 2023 rok, 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023 – 2045, 

c) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, 
d) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników, 
e) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Lawendowej, 
f) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Wschodniej, 
g) ustanowienia służebności gruntowej, 

h) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Mikołowie, 

i) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Goj, 

j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Rety i Rety Śmiłowickiej – etap I, 
k) 

- odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. Przelotowej w Mikołowie, 

na działkach 644/62 i 643/62, polegającej na budowie 20 budynków mieszkalnych jednorodzinnych 

w zabudowie szeregowej wraz z zagospodarowaniem terenu, drogą i infrastrukturą techniczną, 
lub 

- ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. Przelotowej w Mikołowie, na działkach 

644/62 i 643/62, polegającej na budowie 20 budynków mieszkalnych jednorodzinnych 

w zabudowie szeregowej wraz z zagospodarowaniem terenu, drogą i infrastrukturą techniczną. 
7. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
8. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
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9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
11. Wolne głosy. 
 
Do pkt 1 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska przywitała radnych, burmistrza i jego 

zastępców, pracowników Urzędu, przedstawicieli jednostek pomocniczych, wszystkich 

uczestników posiedzenia oraz mieszkańców. Otworzyła sesję. 
 
Do pkt 2 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła porządek obrad. 

Zaproponowała zmianę porządku obrad polegającą na wniesieniu, na wniosek Komisji Nr 11 

ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, projektu uchwały w sprawie 

wystąpienia do Zarządu Centralnego Portu Komunikacyjnego Sp. z o. o. oraz do pełnomocnika 

Rządu ds. Centralnego Portu Komunikacyjnego z wnioskiem o udostepnienie informacji 

nt. budowy linii 170 KDP na odcinku Katowice – Granica Państwa – Ostrawa. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował wniesienie 

do porządku obrad projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały nr LIV/524/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 5 kwietnia 2022 r. 

w sprawie zakresu pomocy świadczonej obywatelom Ukrainy przez Gminę Mikołów, wraz 

z poprawką w podstawie prawnej dot. aktualizacji publikatora ustawy – Dz. U. z 2023 r., poz. 103 

z późn. zm.; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Mikołów”; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

fragmentu miasta Mikołów dla trzech obszarów położonych: w rejonie ulicy Piaskowej – obszar 

nr 1, w rejonie ul. Grudniowej – obszar nr 2, w rejonie ul. ks. F. Górka – obszar nr 3; 

-  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Borowa Wieś, przy ul. Gliwickiej. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies skomentowała, że wnoszenie uchwał na sesji bez możliwości 

analizy i zapoznania się z nimi przez radnych jest niepokojącą praktyką.   
 
Radna Ewa Chmielorz, jako przewodnicząca Komisji nr 11 ds. Kolei Dużych Prędkości 

Centralnego Portu Komunikacyjnego, poinformowała, że wniesiony przez tę Komisję projekt 

uchwały jest na prośbę mieszkańców i zawiera tylko zapytania do Zarządu Centralnego Portu 

Komunikacyjnego Sp. z o. o. oraz do pełnomocnika Rządu ds. Centralnego Portu Komunikacyjnego 

i nie wymaga głębokiej analizy, tylko zapoznania się o co chcielibyśmy zapytać.   
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wszystkie projekty 

uchwał zaproponowane do wniesienia na dzisiejszą sesję były omawiane przez komisje, a nie 

dotarły przed sporządzeniem porządku obrad ze względu na to, że czwartek i piątek przed 

tygodniem, w którym odbywają się posiedzenia komisji, były dniami wolnymi od pracy. Wszystkie 

projekty mają karty sprawy i zostały zaopiniowane. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany studium nie był 

omawiany na posiedzeniu komisji. 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska wyjaśniła, że przy omawianiu tego 

projektu uchwały odczyta jego kartę sprawy.  
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami. 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 0. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów.   
 
Do pkt 3 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła protokół sesji 

nr LXVIII/68/2023. Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani zmian. 

Protokół zostały przyjęty.  

 
Do pkt 4 a 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska przystąpiła do omówienia Raportu o stanie 

Mikołowa za 2022 rok. Udzieliła głosu burmistrzowi Stanisławowi Piechuli. 

 
Burmistrz Stanisław Piechula podziękował swoim zastępcom, sekretarzowi, skarbnikowi, 

kierownikom oraz pracownikom za dbałość w 2022 roku o właściwe funkcjonowanie miasta. 

Podziękował też radnym za współpracę oraz aktywność i współpracę z mieszkańcami. Wspomniał 

o trudnościach z jakimi w 2022 roku borykały się gminy jako jednostki samorządowe, 

spowodowanych złą sytuacją geopolityczną na świecie, jak i niewłaściwą polityką polskiego rządu 

wobec samorządów terytorialnych. Przedstawił w skrócie strategiczne zadania zrealizowane przez 

gminę Mikołów w 2022 roku. 

 

Zastępca burmistrza Mateusz Handel przypomniał, iż szczegółowo temat był omówiony podczas 

wczorajszego posiedzenia Komisji nr 2 ds. Budżetu. Omówił szczegóły raportu związane 

ze sprawami finansowymi miasta i nawiązał do sprawozdania z wykonania budżetu. Przedstawił 

następujące kwestie: dochodów własnych gminy, nadwyżki operacyjnej, subwencji i wydatków 

oświatowych, wydatków majątkowych i inwestycyjnych, dochodów z podatku PIT, obsługi 

zadłużenia. Wspomniał o powstałym w bieżącym roku deficycie budżetowym. 

 
Do pkt 4 b 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że Raport o stanie 

Mikołowa za 2022 rok wpłynął do Biura Rady w ustawowym terminie w dniu 23 maja br. 

Przypomniała, iż zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym w debacie nad raportem mogą 
zabierać głos mieszkańcy gminy. Mieszkańcy nie zgłosili swojego udziału w dyskusji. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies odniosła się krytycznie do: poprzedzających wypowiedzi 

burmistrza oraz jego zastępcy krytykujących politykę rządu wobec samorządów, części raportu 

dotyczącej niektórych wydarzeń kulturalnych, mankamentów centrum przesiadkowego, pomocy 

potrzebującym w zakresie zabezpieczenia mieszkań komunalnych, przekazanej przez zastępcę 
burmistrza nieprecyzyjnej informacji o wysokości subwencji oświatowej. 

W tym temacie głos zabrali: burmistrz Stanisław Piechula, zastępca burmistrza Mateusz Handel.  

 

Nastąpiła debata, w której głos zabrali: radna Ewa Chmielorz, radny Jan Przewoźnik, radny 

Remigiusz Kuś, radny Lech Wróblewski, radny Łukasz Ryguła, radny Jarosław Sworzeń, radny 

Michał Rupik, radny Krzysztof Jakubiec, radna Grażyna Ostafin, zastępca burmistrza Mateusz 

Handel, radny Adam Zawiszowski, burmistrz Stanisław Piechula, przewodnicząca Rady Katarzyna 

Syryjczyk-Słomska, radny Krzysztof Żur oraz radny Sylwester Czarnota. 
 

Na zakończenie dyskusji Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała 

wszystkim, którzy przyczynili się do rozwoju miasta. 
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Do pkt 4 c 
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Mikołowa wotum zaufania.  

  

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 3.  

Uchwała nr LXIX/692/2023 została podjęta większością głosów.  
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska pogratulowała burmistrzowi uzyskania 

wotum zaufania. 

 
Do pkt 5 a 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska: 
- poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu, roczne sprawozdanie finansowe Gminy 

Mikołów i roczne sprawozdania finansowe samorządowych instytucji kultury za 2022 rok oraz informacja 

o stanie mienia Gminy Mikołów były omawiane przez wszystkie komisje Rady. Przypomniała, że 

temat częściowo omówił już burmistrz w poprzednim punkcie porządku obrad, 

- przedstawiła pozytywną, z uwagami, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Burmistrza sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok, 

 

Przewodniczący komisji Rady Miejskiej Mikołowa kolejno odczytali opinie do sprawozdania 

z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego za 2022 rok. Opinię Komisji nr 1 

ds. Samorządu odczytała przewodnicząca Rady. Opinie wszystkich komisji były pozytywne bez 
uwag.  
 

Przewodniczący Komisji nr 8 Rewizyjnej Krzysztof Jakubiec odczytał wniosek Komisji RM 

nr 8 Rewizyjnej do Rady Miejskiej Mikołowa o udzielenie Burmistrzowi Mikołowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie pozytywnej opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku 

o udzielenie Burmistrzowi Mikołowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  
 

Do pkt 5 b 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła projekty uchwał:  

  
1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu miasta Mikołowa za 2022 rok 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5.  

Uchwała nr LXIX/693/2023 została podjęta większością głosów.  
 

2) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Mikołowa z tytułu wykonania budżetu miasta 
Mikołowa za 2022 rok 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska zwróciła się do osób, które na co dzień 
odpowiedzialne są za budżet miasta oraz za „trzymanie go w ryzach” i podziękowała za efekty 

całorocznej pracy zastępcy burmistrza Mateuszowi Handlowi, skarbnikowi miasta, a także 

naczelnikowi oraz pracownikom Wydziału Finansowego. 
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5. 

Uchwała nr LXIX/694/2023 została podjęta większością głosów. 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska pogratulowała Burmistrzowi Mikołowa 

uzyskania wotum zaufania i absolutorium. Podziękowała za 2022 rok i wyraziła nadzieję, że 2023 

rok również uda się dzięki współpracy. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula podziękował radnym oraz wszystkim 

współpracownikom. Stwierdził, że cieszy się, że udało się dopiąć ten zeszłoroczny budżet i wyraził 

nadzieję, że w kolejnych latach również się to uda.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 15 minut przerwy, 

po której wznowiła obrady. 

 
Do pkt 6 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryjczyk-Słomska kolejno przedstawiła projekty 

uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie na 2023 rok  
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1; 

- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0,  

wstrzymał się 1; 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.   

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4. 

Uchwała nr LXIX/695/2023 została podjęta większością głosów. 
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2045 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zwrócił się z prośbą, aby 

procedować projekt uchwały na wymienionym druku zawierającym autopoprawki. Poinformował, 

że nowy druk wszyscy radni już otrzymali.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.        
 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.   

Uchwała nr LXIX/696/2023 została podjęta większością głosów. 
 

c) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 
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Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała projekt uchwały zawierający 

dane osób zgłoszonych do składu zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Wpłynęły zgłoszenia: 

- Katarzyny Głośnej radnej Rady Miejskiej Mikołowa, 

- Grażyny Ostafin radnej Rady Miejskiej Mikołowa, 

- Jarosława Sworzenia radnego Rady Miejskiej Mikołowa 

- Jakuba Jarząbka Sekretarza Miasta, 

- Anny Zarzyckiej sędzi Sądu Rejonowego w Mikołowie, 

- Anny Matan-Nowickiej radcy prawnego,  

- Michała Rupika radnego Rady Miejskiej Mikołowa. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz ze zgłoszonymi kandydaturami. 

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.   

Uchwała nr LXIX/697/2023 została podjęta większością głosów. 
 

d) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach  
na ławników 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.          

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.   

Uchwała nr LXIX/698/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

e) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Lawendowej 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 3. 

 
Radny Krzysztof Żur poprosił o omówienie tematu. 

 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż są to dwie działki do sprzedaży pod 

zabudowę mieszkaniową.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.          

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.   

Uchwała nr LXIX/699/2023 została podjęta większością głosów. 
 

f) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Wschodniej 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 3. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.   

Uchwała nr LXIX/700/2023 została podjęta większością głosów. 
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g) ustanowienia służebności gruntowej 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 8 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1. 

Uchwała nr LXIX/701/2023 została podjęta większością głosów. 
  

h) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Mikołowie 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 

przeciw 0, wstrzymał się 1. 

 
Radny Krzysztof Żur poprosił o informację czego dotyczy zamiana i omówienie tematu. 

 

Zastępca Burmistrza Mateusz Handel zamiana dotyczy dwóch działek w Borowej Wsi, 

pomiędzy terenem, na którym powstaje nowe przedszkole i sołtysówką. Przed zamianą będzie 

wycena wartości nieruchomości i wyrównanie dla jednej ze stron, najprawdopodobniej na rzecz 

gminy.  

 

Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: radny Krzysztof Żur, zastępca burmistrza Mateusz 

Handel, przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska, radny Michał Rupik, radny Jarosław 

Sworzeń, radny Andrzej Sukiennik, radna Stanisława Hajduk-Bies oraz radny Łukasz Ryguła. 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3. 

Uchwała nr LXIX/702/2023 została podjęta większością głosów. 
 

i) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Goj 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 3. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.   

Uchwała nr LXIX/703/2023 została podjęta większością głosów. 
 

j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Rety i Rety Śmiłowickiej – 
etap I 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 

przeciw 1, wstrzymało się 2. 
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 4. 

Uchwała nr LXIX/704/2023 została podjęta większością głosów. 
 

k)  
− odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. Przelotowej 

w Mikołowie, na działkach 644/62 i 643/62, polegającej na budowie 20 budynków 
mieszkalnych jednorodzinnych w zabudowie szeregowej wraz z zagospodarowaniem 
terenu, drogą i infrastrukturą techniczną 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały nie był 

opiniowany. Komisja nr 4 ds. Rozwoju Miasta zaopiniowała wniosek inwestora o ustalenie 

lokalizacji inwestycji mieszkaniowej na działkach wskazanych w ww. projekcie uchwały. Opinia 
komisji jest negatywna i zgodnie z rekomendacją w pierwszej kolejności podda pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji.  
 

Radna Stanisława Hajduk-Bies poddała w wątpliwość przedstawione przez burmistrza argumenty 

odmowy ustalenia lokalizacji.      

 

Głos zabrali: zastępca burmistrza Mateusz Handel, radna Stanisława Hajduk-Bies, kierownik Biura 

Planowania Przestrzennego Agnieszka Martynus, radna Agnieszka Fiola, radny Jarosław Sworzeń 

radny Michał Rupik, radny Krzysztof Żur, radny Remigiusz Kuś, radca prawny Anna Matan-

Nowicka oraz przedstawiciel inwestora pan Krzysztof Tekla. 

 

Po dyskusji nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.          

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 5, wstrzymał się 1.   

Uchwała nr LXIX/705/2023 została podjęta większością głosów. 
 

− ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej przy ul. Przelotowej w Mikołowie,  
na działkach 644/62 i 643/62, polegającej na budowie 20 budynków mieszkalnych 
jednorodzinnych w zabudowie szeregowej wraz z zagospodarowaniem terenu, drogą 
i infrastrukturą techniczną 

 
W związku z podęciem uchwały nr LXIX/705/2023 Rada Miejska Mikołowa nie głosowała nad 

niniejszym projektem. 
 

l) wystąpienia do Zarządu Centralnego Portu Komunikacyjnego Sp. z o. o. oraz do 
pełnomocnika Rządu ds. Centralnego Portu Komunikacyjnego z wnioskiem 
o udostepnienie informacji nt. budowy linii 170 KDP na odcinku Katowice-Granica 
Państwa-Ostrawa 

 
Przewodnicząca Komisji RM nr 11 ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu 
Komunikacyjnego Ewa Chmielorz poinformowała, iż projekt uchwały jest przygotowany na 

prośbę i wnioski mieszkańców o wystąpienie z pytaniami dot. planowanej inwestycji. Zaapelowała 

o podjęcie tej uchwały.     
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Uchwała nr LXIX/706/2023 została podjęta większością głosów. 
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m) zmiany uchwały nr LIV/524/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 5 kwietnia 2022 r. 
w sprawie zakresu pomocy świadczonej obywatelom Ukrainy przez Gminę Mikołów 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu wraz z autopoprawką w głosowaniu: za 

5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1.   

Uchwała nr LXIX/707/2023 została podjęta większością głosów. 
 

n) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Mikołów” 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 2. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia burmistrza, zgłosił autopoprawkę w podstawie 

prawnej projektu polegającą na wykreśleniu przywołanego punktu 15 ustawy o samorządzie 

gminnym. 

Radny Krzysztof Żur poprosił  o omówienie tematu i zadał pytanie, czy mieszkańcy terenu 

objętego zmianą wiedzą o planowanej inwestycji? 

  

Zastępca burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż na terenie obszaru planowanej zmiany 

studium oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – projekty uchwał, które będą 
procedowane w dalszej kolejności, planuje się usytuowanie instalacji fotowoltaicznych. Aby 

uzyskać od Taurona wydanie warunków na te inwestycję potrzebna jest zmiana studium i planu 

zagospodarowania przestrzennego. Inwestycji nie konsultowano z mieszkańcami z uwagi na to, 

że nie jest to inwestycja zagrażająca zdrowiu, a ponadto jest to teren oddalony od zabudowy 

mieszkaniowej. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.   

Uchwała nr LXIX/708/2023 została podjęta większością głosów. 
 

o) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
fragmentu miasta Mikołów dla trzech obszarów położonych: w rejonie ulicy Piaskowej 
– obszar nr 1, w rejonie ul. Grudniowej – obszar nr 2, w rejonie ul. ks. F. Górka– 
obszar nr 3 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 2. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.   

Uchwała nr LXIX/709/2023 została podjęta większością głosów. 
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p) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
fragmentu miasta Mikołów dla obszaru Borowa Wieś, przy ul. Gliwickiej 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 

przeciw 0, wstrzymał się 1. 

 

Radny Krzysztof Żur poprosił o omówienie tematu.  

 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami 

zaplanowane jest skomercjalizowanie terenu obecnego przedszkola oraz terenu przyległego w celu 

rekompensaty środków zainwestowanych w budowę nowego przedszkola w Borowej Wsi. 

W związku z tym istnieje konieczność przekształcenia przedmiotowego terenu tak, aby była 

możliwość przeznaczenia go pod zabudowę. 
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3. 

Uchwała nr LXIX/710/2023 została podjęta większością głosów. 
 
Do pkt 7 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, iż wpłynęło pismo 

Skarbnika Miasta informujące o zniesieniu ustawowego obowiązku sporządzania i przedkładania 

Radzie Miejskiej i Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdania z wykonania budżetu miasta  

za I półrocze. 

 

Do pkt 8 
 
Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 

- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało złożone,  

- wszystkie ważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego zamieszczone są w Informatorze, 

który przedłożył radnym i mieszkańcom.  

 

Do pkt 9 
 
Interpelacji nie było. 
 
Do pkt 10 
 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, iż wpłynęło pismo 

burmistrza dotyczące porównania długu miasta w latach 2014-2022, po wyłączeniu środków 

zewnętrznych (dotacji i płatności), jako odpowiedź na dyskusję i wniosek radnego w tym temacie 

na ostatniej sesji. 

 

Do pkt 11 
 
Radna Ewa Chmielorz: 
- zaprosiła wszystkich do udziału w rajdzie rowerowym, którego trasa będzie przebiegała wzdłuż 
planowanej linii oznaczonej kolorem granatowym pod hasłem: „Nie dla Kolei Dużych Prędkości – 

nie dla linii 170”, co będzie protestem przeciwko tej inwestycji, 

- poinformowała, iż w ostatni piątek w sejmie odbyło się wystąpienie klubów w sprawie 

nowelizacji ustawy o ochronie środowiska, która zakłada niekorzystne zmiany dotyczące udziału 
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strony społecznej w sytuacjach kiedy np. inwestycja zostanie określona jako strategiczna dla 

Państwa – wówczas udział strony społecznej w dyskusji będzie niemożliwy. Poinformowała, 

że jutro o godz. 18:30 odbędzie się debata on-line w sprawie tego projektu nowelizacji. 

Zaapelowała, aby włączyć się do tej debaty, tak aby mieć realny wpływ na brzmienie tej ustawy.  

 

Radna Grażyna Ostafin:  
1) zadała pytanie, czy będzie zrobiony podjazd dla niepełnosprawnych mieszkańców 

korzystających z usług Dziennego Domu Pomocy? 

2) poprosiła o właściwe zabezpieczanie uroczystości religijnych tak, aby zapobiec podobnym 

incydentom jak zakłócanie tegorocznej procesji z okazji Święta Bożego Ciała; 

3) nawiązując do minionego wydarzenia obchodów Dni Mikołowa zaapelowała:  

- aby kierować również służby porządkowe poza obszar centrum miasta ze względu na różne 

incydenty, jakie miały miejsce w okolicznych ulicach, z udziałem nietrzeźwych osób, 

- o zabezpieczanie np. poprzez odgrodzenie pomnika św. Wojciecha podczas podobnych imprez na 

rynku, tak aby uszanować to miejsce.     

 
Burmistrz Stanisław Piechula odnosząc się do zapytania o podjazd dla niepełnosprawnych do 

Dziennego Domu Pomocy, poprosił o konkretne wskazanie, czy są takie osoby niepełnosprawne 

korzystające z pomocy tej instytucji, ponieważ wykonanie takiego podjazdu jest bardzo kosztowne. 

Gmina planuje przebudowę tego obiektu wraz z zainstalowaniem tam windy, jednakże ze względu 

na koszty takiej inwestycji konieczne jest pozyskanie środków zewnętrznych na dofinasowanie. 

Odnośnie odgrodzenia pomnika św. Wojciecha, poinformował, iż uważa, że wyglądałoby 

to nieestetycznie, jednakże na życzenie radnej przychyli się do tego wniosku.  

 

Radny Krzysztof Żur przeprosił wszystkich za swoje głośne i emocjonalne wypowiedzi podczas 

rozpatrywania uchwał w sprawie planów zagospodarowania przestrzennego.    
 

Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Rady 

podziękowała za udział w obradach i zamknęła sesję.  
 

Obrady zakończono o godz. 1910. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 

dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  

– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 

 

Obsługa sesji: 

 

Grażyna Kozicka  Przewodnicząca  
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 

  Katarzyna Syryjczyk-Słomska  
Monika Graca-Kierzkowska 


